
Protokół  Nr LVI/2023 

Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 27 kwietnia 2023 r. 

w sali narad Urzędu Miejskiego w Bornem Sulinowie. 

LVI (56) Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 27 kwietnia 2023 r. otworzył i jej 

przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol. 

Na wstępie stwierdził, że na ustawowy skład Rady – 15, w sesji uczestniczy 13 radnych, co 

stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą prawomocne. 

Radni nieobecni: Joanna Grosicka (przybyła na obrady w trakcie powitania przez 

przewodniczącego zaproszonych gości), Arkadiusz Malarski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powitał Komendanta Komisariatu Policji w 

Bornem Sulinowie podinspektora Tomasza Bykowskiego, Komendanta Straży Miejskiej w 

Bornem Sulinowie Ryszarda Ihnatów, Komendanta Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych 

Straży Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej w Bornem Sulinowie Tomasza Muryna, Burmistrza 

Bornego Sulinowa Dorotę Chrzanowską, Zastępcę Burmistrza Bogdana Korpala, Skarbnika 

Gminy Lidię Ławrukajtis, obecnych przewodniczących jednostek pomocniczych gminy, radnych 

oraz wszystkich, którzy oglądają obrady. 

Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1, nr 2 i nr 3 do protokołu. 

W trakcie trwania obrad przybyła radna Joanna Grosicka – aktualnie w sesji uczestniczyło 14 

radnych. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przystąpił do realizacji punktu 

„Wnioski o zmianę porządku obrad sesji”. Powiedział, że porządek obrad otrzymali wszyscy 

radni i zapytał, czy ktoś chce zgłosić wnioski w sprawie zmiany porządku sesji. 

Wniosków o zmianę porządku sesji nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol poinformował o autopoprawce do projektu 

uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2023 rok.  
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Powiedział, że autopoprawka dotyczy załącznika nr 2 do uchwały, w którym dokonuje się 

przeniesienia wydatków bieżących w kwocie 5.000,00zł między paragrafami i zadaniami w 

dziale 900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska. Zmiany nie spowodują zmian 

ogólnych budżetu. Autopoprawka była przedmiotem obrad Komisji Rozwoju oraz Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej.  

Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 27 kwietnia 2023 r. przedstawiał się 

następująco: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Wnioski o zmianę porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołów poprzednich Sesji Rady Miejskiej (Nr LIV/2023 z 30.03.2023 r. i Nr 

LV/2023 z 17.04.2023 r.). 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z wykonania uchwał. 

6. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 

7. Wolna Trybuna. 

8. Stan bezpieczeństwa pożarowego na terenie Gminy Borne Sulinowo za 2022 rok oraz 

określenie istotnych zagrożeń pożarowych - informacje komendantów Komendy 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Szczecinku i Miejsko-Gminnego Związku OSP RP 

w Bornem Sulinowie. 

9. Stan porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2022 rok oraz określenie zagrożeń i 

osiągniętych wyników - sprawozdania komendantów Komisariatu Policji i Straży Miejskiej w 

Bornem Sulinowie. 

10. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 44/11 w miejscowości 

Silnowo); 
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2) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 235 w 

miejscowości Krągi); 

3) wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy nieruchomości oznaczonej działką nr 123/2 w 

miejscowości Starowice); 

4) wykazu kąpielisk i określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Borne Sulinowo w 

2023 roku; 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, 

określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso; 

6) wprowadzenia zmian w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo na rok 2023; 

7) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2023 rok. 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Ustalenie terminu następnej sesji. 

14. Zamknięcie sesji. 

Punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 

Ad 3. Przyjęcie protokołów poprzednich Sesji Rady Miejskiej (Nr LIV/2023 z 

30.03.2023 r. i Nr LV/2023 z 17.04.2023 r.). 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że protokoły poprzednich Sesji Rady 

Miejskiej były wyłożone do wglądu i radni mieli możliwość zapoznania się z ich treścią. Zapytał, 

czy są uwagi do protokołów Nr LIV/2023 z 30.03.2023 r. i Nr LV/2023 z 17.04.2023 r. 

Uwag do protokołów nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

przyjęciem protokołów Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr LIV/2023 z 30.03.2023 r. i 

Nr LV/2023 z 17.04.2023 r.: 
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 za głosowało 14 radnych, 

 głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Protokoły Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie Nr LIV/2023 z 30.03.2023 r. i Nr LV/2023 z 

17.04.2023 r. zostały przyjęte. 

Ad 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przedstawił informację o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami o następującej treści: 

„W okresie od ostatniej sesji odbyła się sesja zwołana na wniosek Burmistrza Bornego Sulinowa, 

a mianowicie w dniu 17 kwietnia 2023 r., której tematem było podjęcie uchwał w sprawach: 

1) wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2023 rok; 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Borne Sulinowo na rok 2023; 

3) wprowadzenia zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Borne Sulinowo na lata 

2023-2034. 

W okresie międzysesyjnym odbyły posiedzenia poniższe komisje Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie: 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza odbyła jedno posiedzenie, którego tematem było: 

1. Informacja o stanie przygotowania i realizacji zadań inwestycyjnych przyjętych w budżecie 

Gminy Borne Sulinowo na 2023 rok. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem Sesji Rady Miejskiej w Bornem 

Sulinowie zwołanej na dzień 27 kwietnia 2023 r.  

Komisja Rozwoju odbyła jedno posiedzenie, którego tematyka przedstawiała się następująco: 

1. Ocena stanu bezpieczeństwa pożarowego na terenie Gminy Borne Sulinowo w 2022 roku - 

sprawozdania komendantów Komendy Powiatowej PSP w Szczecinku i Miejsko-Gminnego 

Związku OSP RP w Bornem Sulinowie. 
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2. Ocena stanu bezpieczeństwa i porządku w Gminie Borne Sulinowo za 2022 rok - 

sprawozdania komendantów Komisariatu Policji i Straży Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

3. Zaopiniowanie projektów uchwał w zakresie działania komisji, będących przedmiotem sesji 

zwołanej na 27 kwietnia 2023 r.  

Komisja Rewizyjna odbyła trzy posiedzenia, na których: 

1. Kontynuowała kontrolę Szkoły Podstawowej w Bornem Sulinowie. 

2. Przeprowadzała kontrolę w Szkole Podstawowej w Łubowie. Przedmiotem kontroli był stan 

zatrudnienia, regulaminy wynagradzania, działalność stołówki, inwentaryzacja mienia, 

realizacja budżetu za 2022 rok i prawidłowość dokonywania wydatków, stan zaległości, 

terminowość regulowania zobowiązań z tytułu podatków i składek ZUS. 

3. Przystąpiła do czynności kontrolnych w Urzędzie Miejskim w Bornem Sulinowie. 

Przedmiotem kontroli jest stan realizacji zadania inwestycyjnego pn. „Budowa sali 

gimnastycznej przy Szkole Podstawowej w Łubowie”. Zakres kontroli obejmuje: 

1) plan i wykorzystanie środków przyjętych w budżecie gminy na realizację zadania; 

2) stosowanie przepisów ustawy Prawo zamówień publicznych przy wyborze wykonawcy 

inwestycji, w tym umowy na wykonawstwo i przestrzeganie zawartych w nich ustaleń. 

Komisja skarg, wniosków i petycji nie odbyła posiedzeń. W okresie międzysesyjnym nie 

wpłynęły skargi, wnioski i petycje adresowane do Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

W dniu 19 kwietnia 2023 r. wpłynęło zawiadomienie z Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Szczecinie informujące o wszczęciu postępowania w sprawie stwierdzenia nieważności uchwały 

Nr LIV/886/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 30 marca 2023 r. zmieniającej 

uchwałę w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości. Wątpliwości organu nadzoru co do 

zgodności z prawem budzi określenie zwolnienia o charakterze przedmiotowo-podmiotowym, 

tj. zwolnienie gruntów i budynków lub ich części wykorzystywanych do celów ochrony 

przeciwpożarowej, których utrzymanie finansowane jest z budżetu jednostki samorządu 

terytorialnego, co nie znajduje umocowania w przepisie upoważniającym, z którego wynika 

kompetencja organu stanowiącego do ustanawiania zwolnień o charakterze przedmiotowym. 

Korzystając z przysługującego prawa w dniu 24 kwietnia 2023 r. wystosowałem pisemne 

wyjaśnienia i wniosłem o utrzymanie uchwały w mocy. 
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W dniu 21 kwietnia 2023 r. uczestniczyłem w uroczystości obchodów 10-lecia Zespołu 

„Borneńskie Wrzosy”.”. 

W trakcie trwania sesji na obrady przybył Zastępca Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Szczecinku starszy kapitan Michał Popowicz. 

Ad 5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami oraz z 

wykonania uchwał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że wszyscy radni otrzymali 

sprawozdanie Burmistrza Bornego Sulinowa z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 5 do 

protokołu. 

Po tym zapytał, czy ktoś z radnych ma uwagi lub pytania do informacji zawartych w 

sprawozdaniu.  

Uwag i pytań nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do Pani Burmistrz, czy chciałaby coś 

dodać do sprawozdania. 

Burmistrz Dorota Chrzanowska odpowiedziała, że nie. 

Ad 6. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 

W punkcie sesji pn. „Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy” głosu nie 

zabierano. 

Ad 7. Wolna Trybuna. 

W punkcie sesji pn. „Wolna Trybuna” głosu nie zabierano. 
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Ad 8. Stan bezpieczeństwa pożarowego na terenie Gminy Borne Sulinowo za 

2022 rok oraz określenie istotnych zagrożeń pożarowych - informacje 

komendantów Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Szczecinku i 

Miejsko-Gminnego Związku OSP RP w Bornem Sulinowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali informacje 

pisemne na temat stanu bezpieczeństwa pożarowego na terenie Gminy Borne Sulinowo za 

2022 rok. 

Powyższe informacje stanowią załączniki nr 6 i nr 7 do protokołu. 

Poinformował, że informacje były przedmiotem posiedzenia Komisji Rozwoju. 

Po tym zwrócił się do przewodniczącego Komisji Rozwoju o opinię. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju otrzymała informacje pisemne na temat bezpieczeństwa Gminy Borne 

Sulinowo w zakresie ochrony przeciwpożarowej za rok 2022. Informacje przedstawione przez 

Komendę Powiatową Państwowej Straży Pożarnej w Szczecinku oraz Inspektora ds. Zarządzania 

Kryzysowego, uzupełnione przez Komendanta Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych Straży 

Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej w Bornem Sulinowie Pana Tomasza Muryna, są 

wyczerpujące i szczegółowo przedstawiają zadania do realizacji oraz rzeczywiste czynności, jakie 

podejmują jednostki Państwowej Straży Pożarnej oraz Ochotniczej Straży Pożarnej na terenie 

Gminy Borne Sulinowo. 

Z rozmowy z Komendantem Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych wynika, 

że w dalszym ciągu problemem jest brak dyspozycyjności strażaków ochotników w godzinach 

od 7.00 do 16.00 z uwagi na ich pracę zawodową. Skutkowało to tym, że w 2022 roku jednostki 

Ochotniczej Straży Pożarnej nie wyjechały do zdarzeń 10 razy. 

Komisja zwróciła uwagę na tendencję wzrostową zdarzeń w 2022 roku, których odnotowano 

309. Nastąpił wzrost o 46% w stosunku do liczby zdarzeń, które wystąpiły w 2021r. Największy 

wzrost zanotowano w zakresie liczby miejscowych zagrożeń, których główną przyczyną były 

zjawiska pogodowe. 
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Pozytywnym aspektem jest powołanie dziecięcych i młodzieżowych drużyn pożarniczych w 

jednostkach Ochotniczych Straży Pożarnych w Łubowie i w Juchowie. Strażacy ochotnicy 

wspierają wiele organizacji i stowarzyszeń prowadzących działalność na terenie gminy poprzez 

m.in. zabezpieczenie imprez nie tylko masowych, ale również lokalnych o charakterze 

rekreacyjnym i kulturalnym. 

Za bardzo ważne komisja uważa przeprowadzanie przez Komendę Powiatową Państwowej 

Straży Pożarnej w Szczecinku czynności kontrolno-rozpoznawczych w obiektach budowlanych 

pod kątem zagrożenia pożarowego, szczególnie w obiektach użyteczności publicznej, 

zamieszkania zbiorowego, produkcyjno-magazynowych, na terenach leśnych, gdzie 

stacjonowały obozy harcerskie, obiektu na imprezę masową, jak również przeprowadzanie 

wielu działań prewencyjnych mających na celu profilaktykę i zapobieganie występowania 

zagrożeń pożarowych. 

Za bardzo pozytywne działania Komisja Rozwoju uznała podejmowane kroki i wysiłki jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych z terenu Gminy Borne Sulinowo na rzecz odpowiedniego 

wyposażenia w sprzęt, co pozwoli utrzymywać gotowość operacyjną do udziału w działaniach 

ratowniczych, chociaż komisja zdaje sobie sprawę ze skali oczekiwań i potrzeb. 

Komisja docenia powyższe działania i próby jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych w 

kierunku pozyskiwania środków oraz sprzętu z innych źródeł niż budżet Gminy Borne Sulinowo. 

Jednakże zwraca uwagę na konieczność kontynuowania, oczywiście w ramach możliwości i 

posiadanych środków, doposażenia jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych w sprzęt 

ratowniczy i gaśniczy niezbędny do wykonywania zadań przez te jednostki na terenie Gminy 

Borne Sulinowo. 

Mając na uwadze bezpieczeństwo pożarowe na terenie gminy komisja uważa za celowe 

podejmowanie działań w kierunku pozyskiwania środków ze źródeł zewnętrznych na budowę 

remiz strażackich w Bornem Sulinowie i Juchowie, a także na zakup nowych samochodów 

gaśniczych w związku ze starzejącą się flotą i częstymi naprawami. 

Podsumowując Komisja Rozwoju pozytywnie oceniła działania na rzecz bezpieczeństwa 

pożarowego w Gminie Borne Sulinowo, podejmowane zarówno przez Komendę Powiatową 

Państwowej Straży Pożarnej w Szczecinku, jak i funkcjonujące na terenie Gminy Borne Sulinowo 

jednostki Ochotniczych Straży Pożarnych.”. 
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Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy mają pytania lub 

uwagi do informacji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że na Komisji Rozwoju analizowali 

działania strażaków ochotników. Ze swojego doświadczenia, bo jest pracownikiem Lasów 

Państwowych, zauważył dość duży problem wg niego - szkolenia OSP odnośnie użytkowania 

pilarki spalinowej. Stwierdził, że dobre chęci nie zawsze zastąpią umiejętności, które powinien 

strażak posiadać. Zapytał, czy Komenda Powiatowa prowadzi szkolenia, ewentualnie ma w 

perspektywie prowadzić szkolenia dla strażaków ochotników w tym kierunku. Spotykamy się 

coraz więcej, w zeszłym roku wystąpiły wichury, wiatrołomy, złomy niebezpieczne, gdzie te 

umiejętności były bardzo potrzebne i widzieliśmy, że ich brakowało niestety. Zapytał, czy 

Komenda Powiatowa w tym kierunku działa w jakiś sposób. 

Zastępca Komendanta Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Szczecinku Michał 

Popowicz na wstępie podziękował za zaproszenie w imieniu Komendanta Powiatowego 

brygadiera Andrzeja Wójtowicza, który nie mógł się osobiście stawić dzisiaj na sesji. Po tym 

odpowiedział, że Komenda Powiatowa nie ma uprawnień do prowadzenia tego typu szkoleń, 

nie mają w kadrze instruktora, który mógłby takie szkolenie przeprowadzić. Natomiast w 

odpowiedzi na potrzeby i na sytuację jaka zaistniała w zeszłym roku w ramach ćwiczeń 

powiatowych, które w zeszłym roku odbywały się na terenie Nadleśnictwa Czarnobór, 

zorganizowane było szkolenie z zawodowym pilarzem odnośnie usuwania drzew trudnych, 

naprężonych złomów, wywrotów itd. i takie szkolenie zainteresowani strażacy przeszli. W tym 

roku również planują zorganizowanie ćwiczeń powiatowych we współpracy z Nadleśnictwem. 

W tym roku to będzie Nadleśnictwo Szczecinek i jest po wstępnych rozmowach z Panem 

Nadleśniczym. Jako jeden z elementów tych ćwiczeń powiatowych ujmą takie szkolenie z 

usuwania drzew trudnych. Nadleśniczy zobligował się, że zorganizuje odpowiedniego 

instruktora i strażacy ochotnicy będą mogli poćwiczyć cięcie tego typu drzew. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zgłosił sugestię, że może należałoby to uczynić w 

rozmowie z Dyrektorem Regionalnym Lasów Państwowych, bo kiedyś Lasy Państwowe 

organizowały kursy pilarzy, mają instruktorów, którzy są czynni pracując w lasach państwowych, 

mają uprawnienia ku temu, odpowiednie przeszkolenia i być może takie kursy zorganizować dla 
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strażaków ochotników. Przypuszcza, że jeśli byłaby rozmowa z dyrektorem regionalnym, może 

wtedy nawet lasy mogą to sfinansować. Stwierdził, że potrzebujemy tak samo was, jak wy i nas, 

tak że ten kierunek należałoby uruchomić. 

Zastępca Komendanta Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Szczecinku Michał 

Popowicz odpowiedział, że na pewno symbioza leśników i strażaków jest nieoceniona, 

zwłaszcza z perspektywy strażaków, bo pomoc jaką otrzymują od Lasów Państwowych jest 

bardzo duża, zarówno w organizacji wszelkiego rodzaju ćwiczeń jak i też pomoc finansowa przy 

zakupach. Powiedział, że przekaże komendantowi sugestię, poprosi o spotkanie z dyrektorem i 

przy okazji po prostu omówią temat tego szkolenia. Jeżeli zapadną jakieś decyzje, deklaracje, to 

wtedy przez komendantów gminnych przekaże informację na poziom gminy. W dalszej 

kolejności wyjaśnił, skąd się wziął przyrost ilościowy zdarzeń - padła wartość, że wzrosło 46%. 

Powiedział, że to jest mniej więcej średnia wzrostu dla całego powiatu, czyli nie tylko Gmina 

Borne Sulinowo jakby dotknięta została tym wzrostem, ale większość gmin na terenie powiatu, 

w zasadzie cały powiat. Te 2 wichury zimowe, jedna zimą-końcówka zimy i druga początek 

wiosny - dwa orkany, które przeszły nad terenem Województwa Zachodniopomorskiego 

zaskutkowały tym, że ilość tych zdarzeń na terenie powiatu wzrosła rok do roku z około 1100 do 

około 1700, czyli przyrost około 600 zdarzeń, czyli mniej więcej te 40 do 50% wzrosła ilość 

zdarzeń na terenie powiatu. Głównie to były interwencje związane z usuwaniem skutków 

wichur, anomalii pogodowych, wszelkiego rodzaju wiatrołomy, powalone drzewa, 

przygniecione środki transportu, zerwane dachy itd., i to była największa część tych wszystkich 

zdarzeń. Natomiast odnotowano spadek zdarzeń związanych z występowaniem zatrucia 

tlenkiem węgla i pożarów na nieużytkach i tutaj taką dobrą pracę zrobiły kampanie społeczne, 

które były realizowane od kilku lat przez Państwową Straż Pożarną we współpracy z 

ochotnikami. Prowadzili i dalej prowadzą kampanię "czujka na straży bezpieczeństwa", "stop 

pożarom traw" i te jakby działania przyniosły zamierzony efekt, bo ilość tych zdarzeń w znaczący 

sposób spadła. Mimo że zeszły rok sumarycznie pokazał, że ilość zdarzeń mocno wzrosła, to 

zdarzenia, które generowały duży problem, np. zagrożenie życia związane z tlenkiem węgla, 

bardzo niebezpieczne, jednak mimo wszystko spadły.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zapytał, czy Miasto Szczecinek wspiera 

finansowo Państwową Straż Pożarną. 
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Zastępca Komendanta Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Szczecinku Michał 

Popowicz odpowiedział, że w zeszłym roku Urząd Miasta Szczecinek zakupił dla Państwowej 

Straży Pożarnej detektor wielogazowy za kwotę około 4.000 zł i rękawice do ratownictwa 

technicznego na kwotę bodajże 12.000. Natomiast, jeżeli chodzi o ochotników to wie, że też 

jakieś niewielkie zakupy były prowadzone na wniosek ochotników. Jeżeli chodzi o wsparcie 

gotówkowe, to nie odnotowali. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol wyjaśnił, skąd się narodziło jego pytanie. 

Analizując wyjazdy i zdarzenia Państwowej Straży Pożarnej i ochotników w naszej gminie - a 

przypuszcza, że również odnosi się to do całego powiatu - gro zdarzeń, które są na naszym 

terenie realizuje nasza straż, nasi ochotnicy, których koszty utrzymania, koszty niecałkowite, ale 

ponosi również gmina, które są znaczne i wg niego Ochotnicze Straże Pożarne są uzupełnieniem 

Państwowej Straży Pożarnej. Gro zdarzeń, większość wyjazdów i działań jest na terenie miasta, 

a miasto w tym momencie, jakby nie wnosi wkładu finansowego, ani nie wspiera ochotników. 

Wszystkie gminy ponoszą koszty, a Miasto Szczecinek znikome albo w ogóle. Jest to dość 

kuriozalna sprawa już od lat. 

Radna Anetta Chołody skierowała pytanie do Komendanta Miejsko-Gminnego Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej Polskiej, czy nie boją się, że zabraknie kiedyś 

tych strażaków, bo widzi, że cały czas maleje ta liczba i czy może do tego dojść, że coraz mniej 

ich będzie. 

Komendant Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej 

Polskiej w Bornem Sulinowie Tomasz Muryn odpowiedział, że nie chciałby do tego doprowadzić, 

dlatego inwestują w młodzieżowe drużyny pożarnicze. W tym roku Juchowo podczas swojego 

zebrania procedowało i podjęli uchwałę, że również powołują młodzieżową drużynę pożarniczą. 

Robią wszystko, żeby tych naszych ochotników nie zabrakło, a jak to będzie się przedstawiało w 

perspektywie 10 czy 20 lat nie potrafi odpowiedzieć. Tendencja jest taka, że powiedzmy z 20 

osób, które uczęszczają do młodzieżowych drużyn pożarniczych, w przypadku jednostki z 

Łubowa trzech w tej chwili jest strażakami czynnymi i jeździ do zdarzeń. Zawsze jest tak, że ktoś 

się wykruszy, komuś zapał gaśnie i jeśli nawet z tej grupy zostanie jedna osoba, to dla nich jest 

sukces i robią wszystko, starają się, żeby pozyskiwać nowe osoby, nie tylko młodzieżówki. 

Mówią też osobom dorosłym i jeśli ktoś ma chęć wstąpić, to jak najbardziej może. Jeżeli ktoś z 

radnych chciałby wstąpić, to też zaprosił. Tak że drzwi są otwarte. 
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Radna Anetta Chołody stwierdziła, że to świetny pomysł właśnie te młodzieżowe drużyny 

pożarnicze, bo chyba tylko tak możemy ten narybek zebrać. Niemniej rzeczywiście jest coraz 

mniej chyba tych strażaków, trochę tak z przykrością, ale rzeczywiście robicie wszystkie te 

działania, żeby były. 

Komendant Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej 

Polskiej w Bornem Sulinowie Tomasz Muryn powiedział, że służba strażaka ochotnika kiedyś 

dawno wiązała się tylko z tym, podobnie jak koledzy z Państwowej Straży Pożarnej, że 

jeździliśmy tylko do ognia. Spektrum działań w dzisiejszej dobie czasu niestety się zmieniło i 

dzisiejszy strażak z Państwowej Straży Pożarnej czy ochotnik musi przechodzić wiele szkoleń, 

żeby mógł też np. udzielać pomocy medycznej. Dużo jest przypadków, gdzie nie ma wolnej 

karetki i jadą strażacy. Jeśli to jest na terenie miasta Borne czy na terenie gminy najbliższa 

jednostka jest wysyłana przez stanowisko kierowania Komendanta Powiatowego w Szczecinku i 

to oni podejmują czynności pierwsi, zanim dojadą koledzy ze Szczecinka. Zurbanizowany teren 

naszej gminy, położenie dużej liczby jezior, latem dużo osób, które wypoczywają, przebieg drogi 

krajowej, więc to wszystko powoduje, że w wyniku przyjazdu wczasowiczów i normalnego życia 

ludzi w naszym społeczeństwie powstają zdarzenia i muszą sobie z nimi radzić i w tym kierunku 

się szkolą. Dzisiejszy strażak ochotnik musi umieć zdjąć kota z drzewa, ale też musi sobie 

poradzić w zdarzeniu, kiedy giną dzieci w wypadku drogowym, kiedy ktoś jest zakleszczony, 

kiedy trzeba kogoś wyciągnąć ze studni, kiedy ktoś się topi, kiedy jedzie cysterna i przewozi 

materiały niebezpieczne. Taki strażak musi wiedzieć jak odczytać tablicę ADR, żeby przekazać do 

stanowiska co to za substancja. To są takie niuanse, że jeżeli ktoś z zewnątrz na to spogląda i 

powie, że tak niekoniecznie chce w to brnąć, niekoniecznie chce się tego uczyć, bo ci ochotnicy, 

którzy jeżdżą do tych zdarzeń i to lubią, to są fanatycy ognia i zdarzeń tak naprawdę. Po czym 

poznać prawdziwego strażaka, że jak coś się dzieje i z tego miejsca wszyscy uciekają, to strażak 

biegnie w drugą stronę, w przeciwną. 

Radna Anetta Chołody powiedziała, że to prawda akurat, bo nasza straż ochotnicza to nie tylko 

pożary i wypadki, ale też i pomoc mieszkańcom, bo możemy tylko na nich liczyć przy różnych 

imprezach, przy współpracy jak najbardziej. Łubowo to chyba tylko raz nie pojechało, bo pewnie 

zabrakło ludzi. 

Komendant Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej 

Polskiej w Bornem Sulinowie Tomasz Muryn powiedział, że są narażeni na to, że w godzinach 
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pracy, kiedy wykonują swoje obowiązki służbowe i dojdzie do jakiegoś zdarzenia i jest jedna lub 

dwie osoby, nie powinni jechać. Niemniej są umówieni w ten sposób, że jeżeli jest stan 

zagrożenia życia i zdrowia, to zdzwaniają się między sobą i mówią, co tak naprawdę się dzieje i 

jeżeli ktoś ma możliwość pozostawienia pracy czy skończenia jakichś czynności szybciej, żeby 

przyjechał i pomógł. Na chwilę obecną wyjazdy, na które nie wyjechali na wezwanie, to nie były 

akcje, które wiązały się bezpośrednio z ratowaniem życia ludzkiego. Są też umówieni w ten 

sposób, że jeżeli w naszej miejscowości lub w pobliżu po ogłoszeniu alarmu dostają informację, 

że pali się komuś dobytek, budynek, to troszeczkę tak naginając przepisy - bo zastęp, żeby 

wyjechać, to musi pojechać 4 osoby - jeżeli będą 3, bo u sąsiada się pali dom, to też pojadą, ale 

zaraz się zdzwaniają, żeby po prostu ktoś przybył na pomoc, żeby tych ludzi było więcej do 

pracy. Jednocześnie też wiedzą, mają to w głowie, że z pomocą jadą koledzy z Państwowej 

Straży Pożarnej lub nasze jednostki ochotnicze z Bornego Sulinowa czy z Juchowa. I to działa na 

odwrót, jeżeli koledzy z Bornego potrzebują pomocy, to oni jadą tam, jeżeli w Juchowie to 

jedzie tam Borne albo Łubowo. Starają się, żeby tych nie wyjechanych sytuacji było jak najmniej. 

Radny Dariusz Palicki skierował pytanie do Zastępcy Komendanta odnośnie pomocy finansowej, 

ewentualnie rzeczowej dla jednostek OSP, które są w systemie ratownictwa krajowego, bo 

wiele zadań realizują, które musiałaby wykonać czy zrealizować państwowa służba pożarnictwa. 

Na pewno to jest duże ułatwienie, bo często jest to nie w pełnym zakresie finansowane przez 

samorządy gminne. Na pewno te środki musiałyby być większe, ale zdajemy sobie sprawę z tego 

jak wyglądają budżety, ile jest zadań do zrealizowania i staramy się na jakimś poziomie 

utrzymywać Ochotnicze Straże Pożarne a są w tym systemie. Zapytał, czy oprócz pomocy 

samorządowej, też wspierają te jednostki, które są w systemie dodatkowo w formie rzeczowej 

albo finansowej. 

Zastępca Komendanta Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Szczecinku Michał 

Popowicz odpowiedział, że jako Komenda Powiatowa Państwowej Straży Pożarnej nie 

dysponują środkami finansowymi na to, żeby w jakikolwiek sposób wspierać jednostki 

ochotnicze. Natomiast funkcjonują jako służba państwowa w oparciu o Ministerstwo Spraw 

Wewnętrznych i Administracji, czyli o administrację rządową i w związku z funkcjonowaniem w 

systemie administracji rządowej realizowane są programy dotacyjne dla jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych. Po tym zapoznał jakie kwoty i z jakich programów zostały 

przekazane. Zaczynając od programu "Mały strażak" jednostka OSP Juchowo - 10.700 zł, 
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jednostka OSP Łubowo - 10.700 zł, przy wkładach własnych 1.000 zł i 1.500 zł. To są zakupy 

umundurowania, wyposażenia osobistego, kurtyny wodnej i przenośnego zbiornika na wodę, 

sygnalizatorów bezruchu oraz innego drobniejszego sprzętu i umundurowania. Kolejny program 

"Zapewnienie gotowości bojowej jednostek ochrony przeciwpożarowej włączonej do krajowego 

systemu ratowniczo-gaśniczego": OSP Miasta Bornego Sulinowa i OSP Łubowo po 5.590 zł z 

przeznaczeniem na radiotelefony i ubrania specjalne, czyli ubrania ciężkie chroniące przed 

skutkami pożaru. Kolejny program „Przygotowanie jednostek ochotniczych tzw. program MDP 

25”, czyli program, który się uruchomił w zeszłym roku, to było wsparcie w wysokości 4.240 zł 

na jednostkę, czyli każda jednostka, która na tamten czas miała drużynę pożarniczą, te 4.240 zł 

dostała na umundurowanie tej jednostki i zakup podstawowego sprzętu. Poinformował, że 

funkcjonuje jeszcze coś takiego, jak dotacja do zakupu samochodu ratowniczo-gaśniczego dla 

jednostek OSP i to już są naprawdę duże pieniądze. W tym roku na liście dotacyjnej są 2 

jednostki ochotnicze z terenu gminy wiejskiej Szczecinek. Wysokość dotacji dla samochodu 

średniego, czyli podstawowego to jest około 650.000 zł, czyli taka kwota jest kwotą objętą 

dotacją centralną, jeżeli gmina obliguje się do poniesienia pozostałych kosztów związanych z 

wyłonieniem oferenta i zakupem tego samochodu na wolnym rynku. Dodał, że cena tego 

samochodu to jest około 1.000.000 zł - 1.100.000 zł. Nikt nie jest w stanie zagwarantować 

poziomu ceny, więc wiadomo różnie się te przetargi kończą. Wie, że Komendant Miejsko-

Gminnego Związku OSP RP Tomasz Muryn koło tego tematu chodzi i pewnie też państwa będzie 

angażował w to przy następnym podziale środków dotacji i któraś z jednostek z terenu Gminy 

Borne Sulinowo może się o taką dotację starać. Poza tym systemem dotacji do zakupu 

samochodów ratowniczo-gaśniczych są na etapie wdrażania programu łączonego, który jest pod 

wspólnym patronatem Komendanta Głównego, Prezesa Zarządu Głównego Związku 

Ochotniczych Straży Pożarnych i samorządów (tam jest wojewoda i marszałek). Będzie to 

program, który ma dokapitalizować jednostki OSP bardzo szeroko pod względem remontów 

strażnic, przebudowy, dostosowania do aktualnych wymogów tych budynków, zapewnienia 

odpowiedniego źródła zasilania, czyli agregaty, wyposażenie w drobniejszy sprzęt, nawet 

wymiana samochodów w szczególnych przypadkach. W tym programie podobno wkład własny 

ma być mniejszy, szczegóły się tam jeszcze krystalizują. Jeżeli się ten program uruchomi to 

pieniądze popłyną szerokim strumieniem do jednostek ochotniczych. Bardzo na to też jako Straż 

Państwowa liczą, bo tak samo im zależy na tym, żeby jednostki ochotnicze były jak najlepiej 

wyposażone, wyszkolone i miały zaplecze, bazę socjalno-bytową też zapewnioną w jak 
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najlepszych warunkach. Zeszłoroczne wichury pokazały, że niejednokrotnie strażacy ochotnicy 

jak wyjeżdżają do tych zdarzeń przy wiatrołomach, to potrafią wracać po dobie albo i dalej do 

domu, czyli trzeba było im zapewnić jakiś gorący posiłek, jakieś miejsce, żeby sobie wysuszyli 

chociażby buty czy koszulki, czy zmienili mundur na taki, który się nadaje do dalszych działań, 

chwilę oko zmrużyli. Nie było zasilania w energię elektryczną na terenie całych miejscowości w 

niektórych miejscach w województwie, nawet w całych gminach i podał przykład Powiatu 

Drawskiego.  

Komendant Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej 

Polskiej w Bornem Sulinowie Tomasz Muryn powiedział, że w rozmowach ze wszystkimi 

przedstawicielami jednostek Ochotniczych Straży Pożarnych ustalili taką zasadę, że jeżeli na 

terenie naszej gminy wystąpi podobna sytuacja z tymi wichurami to w sytuacjach, gdzie nie ma 

energii elektrycznej w miejscowości pierwszym takim punktem kontaktowym będzie remiza, w 

której cały czas ktoś będzie się znajdował, nawet jeśli zastępy wyjadą do zdarzeń. 

Radna Karolina Fornal zapytała, jakie są największe potrzeby na tę chwilę naszych OSP. 

Komendant Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej 

Polskiej w Bornem Sulinowie Tomasz Muryn odpowiedział, że ogromne. Z perspektywy 

strażaków ochotników, których zna wielu, największą radość i cieszą się ogromnie sprawia 

sytuacja, kiedy np. przekazywany jest nowy budynek, nowa remiza albo np. nowy samochód. 

Niemniej jednak - tak jak tutaj Pan Zastępca Komendanta mówił - średni samochód gaśniczy, 

który ma na sobie 2,5 tysiąca litra wody lub 3 tysiące kosztuje około 1.100.000 - 1.200.000 bez 

sprzętu. W tym roku należy szacować, że to będzie jakieś 150 - 180.000 więcej, tak deklarują 

mniej więcej producenci i to jest samochód bez wyposażenia. Jeżeli mówimy o sprzęcie to 

rękawice dla strażaka, w których może wchodzić w strefę zagrożoną, czyli gdzie się pali i jest 

zadymienie kosztują 500 zł, mundur bojowy z górnej półki to w granicach 7.000, hełm strażacki 

dobrej firmy Rosenbauer kosztuje 2,5 tysiąca, więc te potrzeby są ogromne. Zdają sobie z tego 

sprawę i tak jak pan przewodniczący komisji czytał starają się pozyskiwać środki z innych źródeł, 

żeby ten sprzęt zakupować. Chyba, że zostanie podjęta decyzja, że budżet dla Ochotniczych 

Straży Pożarnych wzrośnie i Pani Skarbnik się zgodzi jeszcze raz tyle, to będą kupowali więcej. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol w imieniu swoim i Rady na ręce Komendantów 

złożył serdeczne podziękowania dla Państwowej Straży Pożarnej i Ochotniczej Straży Pożarnej 
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za ich działalność. Powiedział, że zeszły rok luty, marzec pokazał jak bardzo są potrzebni i bez 

ich działalności społeczeństwo by sobie pewnie w niektórych momentach nie poradziło. 

Zadeklarował, że w miarę możliwości, jeśli to będzie tylko możliwe, będą naciskać Panią 

Burmistrz i Panią Skarbnik o większe finanse. 

Zastępca Komendanta Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Szczecinku Michał 

Popowicz w imieniu Komendanta Powiatowego podziękował Pani Burmistrz i Radnym za 

współpracę, która układa się bardzo dobrze, a może układać się będzie jeszcze lepiej. Zawsze 

mogą liczyć na to, że Pani Burmistrz, jeżeli są w trudnej sytuacji, odbierze telefon od 

komendanta czy od niego, zawsze jest otwarta na rozmowę czasami o dwudziestej trzeciej jak 

trzeba albo jeszcze później. Są bardzo wdzięczni za to, że jest tutaj w Gminie Borne Sulinowo 

zrozumienie dla potrzeb strażaków, dla potrzeb zapewnienia bezpieczeństwa w zakresie 

ochrony przeciwpożarowej i za wsparcie jakie otrzymują nie tylko jako straż państwowa, ale też 

jako ochotnicy.  

Komendant Miejsko-Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych Rzeczypospolitej 

Polskiej w Bornem Sulinowie Tomasz Muryn w imieniu wszystkich strażaków ochotników na 

ręce Przewodniczącego, ale również dla wszystkich Radnych, dla Pani Burmistrz podziękował, 

bo zdają sobie sprawę z tego, w jakich czasach żyjemy, jak wszystko jest drogie i wiedzą, że 

muszą po prostu radzić sobie na tyle na ile mogą. 

Ad 9. Stan porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2022 rok oraz określenie 

zagrożeń i osiągniętych wyników - sprawozdania komendantów Komisariatu 

Policji i Straży Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że radni otrzymali sprawozdania 

pisemne na temat stanu porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2022 rok oraz określenia 

zagrożeń i osiągniętych wyników. 

Powyższe sprawozdania stanowią załączniki nr 9 i nr 10 do protokołu. 

Poinformował, że sprawozdania były przedmiotem posiedzenia Komisji Rozwoju. 

Po tym zwrócił się do przewodniczącego Komisji Rozwoju o opinię. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler przeczytał opinię komisji w brzmieniu: 

„Komisja Rozwoju wysłuchała komendantów Komisariatu Policji w Bornem Sulinowie i Straży 

Miejskiej w Bornem Sulinowie, którzy uzupełnili przedstawione na piśmie sprawozdania 

dotyczące codziennej działalności tych jednostek, a także podejmowanych działań w kierunku 

poprawy bezpieczeństwa obywateli i wykonanych czynności mających na celu utrzymanie 

czystości i porządku na terenie Gminy Borne Sulinowo. Komisja została poinformowana o 

zagrożeniach występujących na terenie Gminy Borne Sulinowo, popartych danymi 

statystycznymi. Działania tych służb skupiają się na działaniach prewencyjnych i podejmowaniu 

współpracy z instytucjami mogącymi wpłynąć na podniesienie poziomu bezpieczeństwa 

obywateli oraz poprawy porządku i bezpieczeństwa publicznego. 

Komisariat Policji w Bornem Sulinowie w 2022 roku pracował w pełnej obsadzie kadrowej, co 

pozwoliło na zwiększenie liczby patroli i służb w podległym rejonie. 

W celu zapobiegania występującym zagrożeniom, w tym szczególnie przestępstw i wykroczeń, 

policjanci tutejszej jednostki wspólnie z funkcjonariuszami Komendy Powiatowej Policji w 

Szczecinku i Strażą Miejską w Bornem Sulinowie realizowali szereg czynności ukierunkowanych 

na poprawę bezpieczeństwa, tj. od typowych czynności operacyjno-rozpoznawczych poprzez 

dochodzeniowo-śledcze do spotkań prewencyjnych w placówkach oświatowych czy spotkań 

dzielnicowych z przedstawicielami samorządu lokalnego. Komisja zwróciła uwagę na bardzo 

dobrą współpracę Komisariatu Policji i Straży Miejskiej w Bornem Sulinowie. Liczba wspólnych 

służb patrolowo-interwencyjnych utrzymuje się na podobnym poziomie i w 2022 roku 

przeprowadzono ich 110. 

Wspólne działania Policji i Straży Miejskiej wpłynęły na wzrost liczby patroli na terenie Gminy 

Borne Sulinowo, a w konsekwencji powinny przełożyć się na wzrost poczucia bezpieczeństwa 

wśród mieszkańców naszej gminy. 

W sprawozdaniu z działalności Straży Miejskiej w Bornem Sulinowie opisano działania tej 

jednostki polegające na działaniach w zakresie: ścigania sprawców wykroczeń, utrzymania 

czystości i porządku, ochrony zwierząt, zabezpieczenia znalezionych niewybuchów i 

niewypałów, zabezpieczenia imprez organizowanych na terenie miasta i gminy, czuwania nad 

porządkiem i kontrolą ruchu drogowego, współpracy z referatami Urzędu Miejskiego przy 

wykonywaniu czynności służbowych oraz współpracy z Policją i innymi służbami. W 



18 

 

sprawozdaniu uwzględniono także zagrożenia występujące zarówno na terenie miasta jak i na 

terenie gminy, a także podejmowane działania w tych zakresach. 

Od wielu lat ciągłym problemem, szczególnie na terenie miasta, są tzw. pustostany, które 

znajdują się w niewłaściwym stanie technicznym, wyglądają nieestetycznie, co negatywnie 

wpływa na wizerunek miasta, a w niektórych przypadkach stanowią zagrożenie życia i zdrowia. 

Uzyskano informację o działaniach podejmowanych w tym zakresie przez Straż Miejską w 

Bornem Sulinowie. 

Na posiedzeniu uzyskano informację o prowadzonych działaniach w zakresie wymiany urządzeń 

monitoringu miejskiego i instalowania dodatkowych kamer w szczególnie niebezpiecznych 

miejscach publicznych miasta. Rozbudowany system monitoringu wizyjnego  ma funkcjonować 

od czerwca br. Zdaniem komisji i komendantów Komisariatu Policji i Straży Miejskiej 

rozbudowany monitoring w znacznym stopniu przyczyni się do zwiększenia wykrywalności 

wykroczeń, a także będzie pełnił rolę prewencyjną. 

Podjęto także temat występujących w placówkach szkolnych na terenie gminy zdarzeń, 

wynikających z nagannego zachowania niektórych uczniów i nie zgłaszania powyższych faktów 

policji. W związku z powyższym Komisja Rozwoju wnioskuje do Burmistrza Bornego Sulinowa o 

spowodowanie składania przez dyrektorów poszczególnych placówek szkolnych kwartalnych 

raportów z zaistniałych nagannych zdarzeń i przedstawiania ich Komendantowi Komisariatu 

Policji w Bornem Sulinowie. 

Ponadto w związku z licznymi zdarzeniami drogowymi występującymi na terenie miejscowości 

Jeleń, wynikającymi z nadmiernej prędkości kierujących pojazdami i nieprzestrzegania 

ograniczenia prędkości, Komisja Rozwoju wnioskuje o zwiększenie liczby patroli ruchu 

drogowego na tym odcinku drogi krajowej nr 20. 

Reasumując, podkreślić należy ogromny wkład funkcjonariuszy Komisariatu Policji w Bornem 

Sulinowie i Straży Miejskiej w Bornem Sulinowie w działania na rzecz poprawy bezpieczeństwa i 

porządku publicznego na terenie Gminy Borne Sulinowo w 2022 roku, zarówno w czynności 

prewencyjne typu policyjnego, jak i inne czynności profilaktyczne, i pozytywnie oceniła te 

działania.”. 

Pisemna opinia Komisji Rozwoju w tym zakresie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy ktoś ma uwagi do 

sprawozdań, chciałby zabrać głos. 

Radna Izabela Jadwiżyc podziękowała komendantom za działania profilaktyczne, które 

odbywają się na terenie naszej gminy. Powiedziała, że ich wsparcie i pomoc jest bardzo 

potrzebna i bardzo widoczna. Wypowiedziała się też w imieniu młodzieży naszych szkół, 

przedszkoli, w imieniu rodziców, którzy bardzo sobie cenią to, że jesteście wtedy, kiedy jesteście 

potrzebni, że mogą odbywać się świetnego rodzaju akcje profilaktyczne w postaci bezpiecznych 

ferii, bezpiecznych wakacji, ale też szeregu różnych innych działań, które wykonujemy tutaj 

wspólnie i za to serdecznie podziękowała. 

Radny Dariusz Palicki na wstępie pogratulował Panu Tomaszowi Bykowskiemu wyboru na 

komendanta oraz życzył owocnej pracy i jak najmniej konfliktowych sytuacji. Po tym zapytał, czy 

jest jakiś harmonogram podjętych działań związanych z działaniami prewencyjnymi na naszych 

jeziorach, bo tu zaczyna być problem. Powiedział, że nasze akweny m.in. jezioro Pile jest 

dostępne dla motorówek, skuterów i cieszymy się z tego powodu, nie wszyscy może 

mieszkańcy, ale uważa, że to jest chyba dobre, że możemy korzystać. Tylko jest kwestia 

kulturalnego korzystania z tych urządzeń i oczywiście tak samo traktowania innych 

użytkowników tych jezior. Zapytał też, czy będzie więcej patroli drogówki mówiąc kolokwialnie, 

bo też w Bornem Sulinowie dużo mieszkańców jeździ bardzo szybko, nie zwraca uwagi na 

przepisy. Jak się pojawi taki patrol, to później przez kilka dni jest spokojniej na ulicach. 

Komendant Komisariatu Policji w Bornem Sulinowie Tomasz Bykowski udzielił poniższych 

odpowiedzi: 

1. Odnośnie patroli wodnych powiedział, że Komenda Powiatowa Policji w Szczecinku 

dysponuje jedną łodzią motorową. Posiadają tylko 3 sterników motorowodnych, którzy 

mają uprawnienia do prowadzenia tych łodzi, a jeden ze sterników jest u nich w 

Komisariacie. Największy problem to transport łodzi z uwagi na to, że łódź jest duża i trzeba 

mieć odpowiednią kategorię prawa jazdy, a nie wszyscy funkcjonariusze posiadają takie 

uprawnienia. Poinformował, że jest po rozmowie z Naczelnikiem Ośrodka Straży Pożarnej, 

który pomoże swoją kadrą w transporcie tej łodzi i możliwością przechowywania. Łódź była 

zakupiona parę lat temu i kosztowała około 200.000 zł. Są to ogromne środki jak na Fundusz 

Komendy Wojewódzkiej Policji i nie mogą jej tak zostawić na wodzie. Wydaje mu się, że 
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dzięki temu tych patroli będzie więcej w okresie letnim, a to też wszystko będzie jeszcze 

zależało od tych policjantów, którzy mogą pełnić służbę na wodzie. Jeżeli będą mogli pełnić 

służbę, będą tą służbę pełnili. Dochodzi do tego jeszcze sytuacja taka, że na tej łodzi 

policjant nie może być sam, musi być druga osoba i ta osoba też powinna mieć uprawnienia 

przynajmniej ratownika wodnego, czyli umieć udzielić pomocy osobie, która się będzie 

topiła. Mają zapewnienie z OSP i ze Straży Miejskiej, że ich wspomogą i to powinno się 

przyczynić do tego, że będzie więcej tych patroli na wodzie. Co do harmonogramu nie ma 

ustalonego konkretnie. Rozmawiał z pracownikiem Urzędu, który wykazał odpowiednie daty 

i terminy, kiedy by było mile widziane, żeby ta łódź była, a chodzi głównie o Zlot Militarny. 

Chciałby, żeby ta łódź już była na trzydziestoleciu Miasta Bornego Sulinowa z uwagi na to, że 

cała impreza odbywać się będzie w pobliżu jeziora na polu namiotowym, łatwe zejście do 

pomostów. Chcą co najmniej, żeby te dwa takie weekendy w miesiącu były i jeszcze w 

środku tygodnia, żeby ludzie nie byli przyzwyczajeni do tego, że tylko na weekend będzie 

łódź na wodzie. 

2. Co do patroli ruchu drogowego to jest chyba jedno z najbardziej wrażliwych pytań i 

tematów, ponieważ każda gmina w powiecie chce patrol ruchu drogowego. Braki kadrowe, 

które w chwili obecnej posiadają w Komendzie Powiatowej nie pozwalają na to, żeby tych 

patroli było na tyle dużo, aby mogły co najmniej być 3-4 razy w tygodniu w danej 

miejscowości. Starają się z kierownikiem ruchu drogowego ustalać tak, żeby wysyłając 

patrol na Gminę Borne zahaczyć też Gminę Barwice, aby mogli dwie gminy w jeden dzień 

móc kontrolować. Jeżeli tylko sytuacja kadrowa się poprawi to na pewno tych patroli będzie 

więcej. 

Radna Elżbieta Niepelt mając na względzie zwiększenie bezpieczeństwa mieszkańców gminy 

prosiła, mimo trudności finansowych, o zwiększenie właśnie patroli Policji w tych małych 

miejscowościach, bo jest ich ciągle za mało. Powiedziała, iż myśli, że taki patrol jak się pojawi w 

miejscowości to już sama obecność Policji powoduje, że ludzie zastanawiają się czy nie za 

szybko jadą, czy aby to co robią jest zgodne z prawem. W miarę możliwości prosiła o 

rozważenie tych patroli. 

Komendant Komisariatu Policji w Bornem Sulinowie Tomasz Bykowski odpowiedział, że na 

pewno będzie to rozważone. Jeżeli nie będzie to patrol ruchu drogowego, to będzie to patrol od 

nich z Komisariatu, żeby przynajmniej oddziaływać prewencyjnie. 
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Radna Irena Lis powiedziała, że jest z Juchowa i jest mile zaskoczona, bo często u nich jest patrol 

albo nasz albo drogówka, co cieszy ją bardzo, bo mieszkańcy reagują wtedy właśnie tak z 

dystansem. Jak jest Straż Miejska albo Policja, to wtedy jest takie wyciszenie. Tym niemniej 

zasugerowała, aby patrole były w późniejszych godzinach, bo są dwa sklepy czynne do 

osiemnastej, do dziewiętnastej i różnie bywa. Poinformowała o sytuacji, że jakimś samochodem 

ktoś przyjechał, całkiem obcy ludzie, jacyś pakerzy i tam się różne rzeczy później dzieją, np. na 

Orliku koło szkoły. Jakby o godzinie dwudziestej ktoś tam by przejeżdżał, zahaczył o to Juchowo, 

przez Radacz jak koleżanka prosi, byłoby to miłe w późniejszych godzinach dla nich, żeby 

utrzymać porządek. Z racji tego, że prowadzi sklep, to właśnie później w godzinach 

popołudniowych jest takie większe rozluźnienie wszystkich, oni są pewni, że już nic nie ma. 

Byłoby wskazane, żeby wrócić do takich późniejszych kontroli, przejazdów - to byłoby wtedy 

super.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwracając się do Komendanta Komisariatu Policji 

w Bornem Sulinowie powiedział, iż z wypowiedzi radnych wynika, że wszyscy się cieszą jak 

widzą Policję. Kiedyś było odwrotnie, nie chcieli tej Policji w swoich miejscowościach. Teraz 

sami mieszkańcy proszą, żeby ta Policja była, kontrolowała, sprawdzała i to nas również bardzo 

cieszy, czyli Policja wykonuje swoje zadania w miarę swoich możliwości i niestety jest niezbędna 

i potrzebna. 

Radna Anetta Chołody powiedziała, że dzisiaj cieszymy się jak widzimy Policję, bo patrząc na 

Łubowo rano mamy Armagedon wokół szkoły, bo budują boisko i budują salę, więc ciężko 

dojechać. Dzisiaj była Policja ze Strażą Miejską i Strażą Leśną, bo jest ciężko przejść rano. 

Rzeczywiście te kontrole są wskazane szczególnie na tych wioskach, gdzie jest ta dwudziestka, 

bo prędkość nie ukrywajmy jest dosyć duża, sama jest kierowcą i wie jak jest, jak się wjeżdża. 

Dlatego prosi o patrole we wszystkich miejscowościach, nie tylko w wyznaczonych, jeżeli jest 

taka możliwość. 

Komendant Komisariatu Policji w Bornem Sulinowie Tomasz Bykowski odnośnie Juchowa i 

patroli w godzinach wieczorowych odpowiedział, że policjanci są zadaniowani w różnych 

godzinach. To nie jest tak, że mają ustalone godziny i będą tylko rano, ale są to godziny i 

wieczorowe i godziny nocne, tylko nie zawsze mogą tam dojechać, ponieważ mają pod sobą 

jeszcze Gminę Barwice i Gminę Grzmiąca. I to jest największy problem, największa bolączka. 
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Posterunek w Barwicach ma braki kadrowe, a oni muszą to wszystko zabezpieczyć. Na weekend 

policjanci od nich praktycznie całą służbę spędzili na Gminie Barwice i na Gminie Grzmiąca i 

praktycznie wszystkie zadania, które mieli do wykonania tutaj, nie były zrealizowane, bo nie 

mogły być zrealizowane, bo były interwencje domowe, były różne sytuacje. Na pewno policjanci 

będą jeździć, będą odwiedzać w różnych godzinach nie tylko Juchowo i nie tylko Łubowo, 

Radacz również. Radacz ma akurat po drodze do Barwic, ale usytuowanie niezbyt korzystne, bo 

na samym końcu i podlega pod Komisariat w Bornem Sulinowie, a można powiedzieć, że 

Komenda Powiatowa Policji w Szczecinku ma o wiele bliżej i łatwiejszy dojazd. Nieraz się 

przekomarzają, dlaczego mają dojechać, skoro szybciej będzie jeżeli pojedzie patrol ze 

Szczecinka. Sytuacja jest taka, że miejscowość Radacz podlega pod Gminę Borne Sulinowo i oni 

będą jeździć i na pewno będą odwiedzać. Po tym - w imieniu Komendanta Powiatowego Policji 

w Szczecinku jak i swoim - podziękował za wsparcie finansowe, jakie otrzymali z Urzędu w 

zeszłym roku na wykończenie części Komisariatu wewnątrz, bo bez tego wsparcia ich warunki 

by były naprawdę tragiczne.  

Radna Elżbieta Niepelt powiedziała, że jeżeli będzie taki patrol Policji w połączeniu ze 

strażnikiem miejskim, to już będzie optymalne wyjście. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przyłączył się do podziękowań radnej i również 

podziękował za ich działalność. Stwierdził, że różnie ludzie mówią, różne są opinie, ale cóż by to 

było, jakby nie było Policji i co to by się działo w terenie. A jednak te bezpieczeństwo jest i 

czujemy się w miarę bezpieczni, tak że nie jest aż źle, żeby można było cały czas narzekać. 

Podziękował bardzo za działalność Komendantowi Komisariatu Policji, Komendantowi Straży 

Miejskiej a także wszystkim strażakom. Na ich ręce złożył podziękowania wszystkim 

funkcjonariuszom. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol ogłosił przerwę do godziny 15.50. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol wznowił obrady 56. Sesji Rady 

Miejskiej w Bornem Sulinowie – w sesji uczestniczyło 14 radnych. 
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Ad 10. Podjęcie uchwał. 

10.1. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Borne Sulinowo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości gruntowej niezabudowanej oznaczonej działką nr 44/11 w miejscowości 

Silnowo. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu 

uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) 

powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Uchwała Nr LVI/894/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2023r. w 

sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

10.2. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 235 w miejscowości Krągi. Po tym zwrócił się do Komisji 

Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) 

powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Uchwała Nr LVI/895/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2023r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 14 do 

protokołu. 

10.3. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 

przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

nieruchomości oznaczonej działką nr 123/2 w miejscowości Starowice. Po tym zwrócił się do 

Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) 

powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Uchwała Nr LVI/896/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2023r. w 

sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu na nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Borne Sulinowo została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu. 

10.4. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu kąpielisk i określenia sezonu kąpielowego 

na terenie Gminy Borne Sulinowo w 2023 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy wykazu 

kąpielisk i określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Borne Sulinowo w 2023 roku. Po 

tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie odnośnie 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) 

powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 
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- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Uchwała Nr LVI/897/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2023r. w 

sprawie wykazu kąpielisk i określenia sezonu kąpielowego na terenie Gminy Borne Sulinowo 

w 2023 roku została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

10.5. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatków 

w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmiany 

uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, określenia inkasentów oraz 

wysokości wynagrodzenia za inkaso - zmiana inkasenta w sołectwie Liszkowo. Po tym zwrócił się 

do Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinię odnośnie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) 

powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

Uchwała Nr LVI/898/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2023r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, określenia 

inkasentów oraz wysokości wynagrodzenia za inkaso została podjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 20 do protokołu. 
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10.6. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Programie Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 

Gminy Borne Sulinowo na rok 2023. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

wprowadzenia zmian w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo na rok 2023 - zmiany w preliminarzu 

wydatków. Po tym zwrócił się do Komisji Rozwoju i Komisji Budżetowo-Gospodarczej o opinie 

odnośnie projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) 

powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Uchwała Nr LVI/899/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2023r. w 

sprawie wprowadzenia zmian w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Borne Sulinowo na rok 2023 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
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10.7. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne 

Sulinowo na 2023 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol powiedział, że projekt uchwały dotyczy 

zwiększenia dochodów budżetu gminy o kwotę 652.018,85zł, zmniejszenia dochodów budżetu 

gminy o kwotę 3.072,00zł, zwiększenia wydatków budżetu gminy o kwotę 648.946,85zł oraz 

dokonania zmian w planach dochodów i wydatków wyodrębnionych w budżecie gminy na 2023 

rok z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 oraz z Funduszu Pomocy – w zakresie działania 

komisji. Po tym zwrócił się do Komisji Budżetowo-Gospodarczej i Komisji Rozwoju o opinie 

odnośnie projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Dariusz Palicki (członek Komisji Budżetowo-Gospodarczej) 

powiedział, że komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Paweł Sztyler powiedział, że komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol zwrócił się do radnych, czy są pytania do 

projektu uchwały. 

Pytań nie zadawano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol przeprowadził głosowanie imienne nad 

projektem uchwały: 

- za głosowało 14 radnych, 

- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 

Imienny wykaz głosowania radnych stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

Uchwała Nr LVI/900/2023 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2023r. w 

sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Borne Sulinowo na 2023 rok została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

Opinie Komisji Budżetowo-Gospodarczej oraz Komisji Rozwoju odnośnie analizowanych 

projektów uchwał stanowią załączniki nr 25 i nr 26 do protokołu. 
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Ad 11 . Interpelacje i zapytania radnych. 

W punkcie sesji „Interpelacje i zapytania radnych” głosu nie zabierano. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie 

wpłynęły od radnych interpelacje i zapytania. 

Ad 12. Wolne wnioski i informacje. 

W punkcie sesji „Wolne wnioski i informacje” głosu nie zabierano. 

Ad 13. Ustalenie terminu następnej sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz Gorgol ustalił termin kolejnej sesji na dzień 25 maja 

2023 r. (czwartek) godz. 14.30. 

Tematem sesji - oprócz punktów regulaminowych - będzie m.in.: 

1. Informacja Powiatowego Zarządu Dróg w Szczecinku na temat utrzymania dróg 

powiatowych w granicach administracyjnych Gminy Borne Sulinowo, w tym realizacja zadań 

inwestycyjno-remontowych w 2022 roku oraz planowane do wykonania zadania na 2023 

rok.  

2. Informacja na temat utrzymania dróg, ulic i placów gminnych, realizacja zadań 

inwestycyjno-remontowych w 2022 r., plany na rok 2023. 

3. Informacja na temat funkcjonowania systemu gospodarki odpadami komunalnymi w Gminie 

Borne Sulinowo za okres od 1 maja 2022 r. do 30 kwietnia 2023 r. oraz o wyniku przetargu 

na odbiór i transport odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości z terenu Gminy 

Borne Sulinowo. 

4. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Borne Sulinowo z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na 2022 r. 

5. Informacja na temat stanu przygotowania do obchodów 30-lecia Miasta Borne Sulinowo. 

6. Podjęcie uchwał. 



30 

 

Po tym przypomniał o obowiązku złożenia w terminie do 30 kwietnia 2023 r. oświadczeń 

majątkowych radnych za 2022 rok w 2 egzemplarzach + 2 kopie PIT. W Biuletynie Informacji 

Publicznej w zakładce „Oświadczenia majątkowe” – 2021 rok jest umieszczony wzór 

oświadczenia z polami do wypełnienia. 

Ad 14. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Mariusz 

Gorgol zamknął LVI (56) Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie. 

Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie trwała od godz. 14.30 do godz. 16.00. 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: 

Anna Łozińska 


